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Moravskoslezský krajský svaz házené 
Vítkovická 3083/1, 702 00 Ostrava 

 

                                                       

 

 

Z Á P I S 
z jednání krajské konference Moravskoslezského krajského svazu házené,  

ze dne 21. dubna 2015 od 17.00 hodin v Polance n. O. 

 
 
 
Přítomní zástupci oddílů  házené MSKSH:  (dle prezenční listiny) 
 

HC Ostrava  Jaroslav Maciolek  SOKOL Poruba  OMLUVENI 

DTJ Polanka  Jaromír Friedel  TJ SOKOL Ostrava Luděk Novotný 

SOKOL Hrabůvka Tomáš Bárta   HCB Karviná  Roman Farář 

TJ METEOR Orlová NEOMLUVENI   TJ SOKOL Karviná Beata Badurová 

TJ TŽ Třinec  OMLUVENI   MHK Karviná  NEOMLUVENI 

SKP F.Místek  Čestmír Kořínek  KH OREL Paskov Antonín Martiník 

SOKOL Krmelín Petr Mácha   KH Kopřivnice  Miroslav Bartoň 

TJ Nový Jičín  Petr Jaroň   SOKOL Trnávka NEOMLUVENI  

TJ SOKOL Klimkovice Jiří Hudeček   TJ LOKO Suchdol NEOMLUVENI 

SK P.E.M.A. Opava Jiří Ryba   HC Hlučín  OMLUVENI 

S. Ostrava-Zábřeh Jiří Matula   1. SC Bohumín  NEOMLUVENI 

 
 
Účast za stávající Exekutivu MSKSH: 

Pavel  Bochnia, Simu Vangelis, Jiří Štefek, Martin Strnadel 

 

Účast hostů: 

za ČSH Praha:  Aleš Pospíšil  prezident ČSH 

   Libor Adámek   člen exekutivy ČSH 

 

za MSKSH  Rudolf Jaroň  člen Rady ČSH za MSKSH 

František Fiedler předseda DK MSKSH  

   Tomáš Petruška sekretář MSKSH 

ostatní   Lada Wojaczková  Sokol Karviná 

   Dušan Adámek  Sokol Klimkovice 

 

 

celkový počet oddílů MSKSH:     22 

pozváno celkem delegátů s hlasem rozhodujícím   22 

účast delegátů s hlasem rozhodujícím    14 

Účast:                                63,63   % 

účast s hlasem poradním (členové exekutivy)           4   
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Program jednání krajské konference MSKSH: 

 

1. Zahájení jednání 

2. Schválení programu jednání 

3. Schválení jednacího řádu 

4. Ustavení mandátové komise 

5. Ustavení návrhové komise 

6. Zpráva mandátové komise 

7. Zpráva o činnosti exekutivy MSKSH za rok 2014 

8. Zprávy o činnosti jednotlivých komisí (STK, TMK, KM, KR, DK) za rok 2014 

9. Zpráva o výsledku hospodaření MSKSH za rok 2014 dle systému Xaverius 

10. Všeobecná diskuze 

11. Zpráva návrhové komise včetně rekapitulace usnesení krajské konference 

12. Závěr jednání 

 

 

Na konferenci bylo podáno občerstvení všem delegátům a hostům. Cestovní náhrady byly vyplaceny 

delegátům na místě dle řádně vyplněného formuláře cestovního příkazu. 

 

Jednání konference oddílů MSKSH řídil předseda stávající exekutivy pan Pavel Bochnia. 

 

ad 1) Zahájení jednání krajské konference MSKSH provedl předseda MSKSH Pavel Bochnia. Přivítal 

všechny přítomné zástupce oddílů, členy stávající exekutivy, prezidenta ČSH a ostatní přítomné. 

 

ad 2) Byl předložen ke schválení program jednání – schválen bez připomínek. 

 

ad 3) Byl předložen ke schválení Jednací řád této konference, bez připomínek byl schválen. 

 

ad 4) Bylo provedeno ustanovení, volba a schválení mandátové komise: 

 

Mandátová komise: 

předseda  Martin Strnadel  za  stávající exekutivu 

členové  Antonín Martiník  KH Orel Paskov 

   Petr Mácha   Sokol Krmelín 

 

ad 5) Bylo provedeno ustanovení, volba a schválení návrhové komise a pracovního předsednictva: 

Návrhová komise: 

předseda  Vangelis Simu   za stávající exekutivu 

členové  Čestmír Kořínek  SKP Fr.-Místek 

   Jaroslav Maciolek  HC Ostrava 

 

Pracovní předsednictvo:  

Pavel Bochnia, Jiří Štefek, Vangelis Simu, Martin Strnadel, Aleš Pospíšil. 

 

ad 6) Zprávu mandátové komise o účasti delegátů přednesl  předseda komise Martin Strnadel. 

V MSKSH je registrováno celkem 22 oddílů, pozváno na jednání konference bylo celkem 22 delegátů 

s hlasem rozhodujícím, zúčastnilo se celkem 14 delegátů, účast činí 63,63 %, konference je tedy 

usnášeníschopná. 
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ad 7) Zhodnocení činnosti exekutivy MSKSH  za uplynulé období přednesl předseda exekutivy Pavel 

Bochnia. Zpráva byla  schválena a  je součástí tohoto zápisu. 

 

ad 8) Zhodnocení  činnosti jednotlivých komisí za rok 2014 provedli:  

 Jiří Štefek   za sportovně-technickou komisi 

 František Fiedler za disciplinární komisi 

 Vangelis Simu  za komisi rozhodčích 

 Miroslav Bartoň za trenérsko-metodickou komisi 

 Martin Strnadel za komisi mládeže 

 

Zprávy byly schváleny a jsou součástí tohoto zápisu. 

 

ad 9) Zprávu o výsledku hospodaření MSKSH za rok 2014 obdrželi všichni delegáti v písemné podobě. 

Zpráva byla schválena bez připomínek. 

 
ad 10) Všeobecná diskuze 
 
Aleš Pospíšil – prezident ČSH 

Prezident ČSH vyjádřil spokojenost s účastí delegátů na krajské konferenci. V některých krajích ČR je 

zájem o účast na konferencích velmi nízká. Také je problémem velmi nízký počet oddílů v některých 

krajích. Bude se zvažovat jiný systém rozdělení něž stávající krajské uspořádání.  

V sobotu 2. května se v Plzni uskuteční setkání krajských předsedů a zástupců ČSH. Předmětem této 

schůzky by měly být plánované úpravy legislativy a stanov ČSH po skončení této sezony, principy 

fungování regionálních házenkářských center (RHC), zvažovaný vznik odvolací komise ČSH jako 

nezávislého orgánu, dále podpora a zlepšení fungování Rady ČSH jako základního informačního kanálu 

ČSH směrem ke krajům.  

Dále vyjádřil politování nad nevhodnou volbou Antonína Staňka do vedení ČSH, který je velmi 

zaneprázdněna a svoje úkoly v podstatě neplní. Tento problém bude komunikován na červnové 

konferenci klubů ČSH. Naopak za velmi vhodné a kvalitní považuje doplnění exekutivy ČSH o nového 

člena – Libora Adámka. 

Dále ocenil práci s rozhodčími v MSKSH. Počet rozhodčích v tomto kraji je nejvyšší ze všech krajů v ČR 

a rozhodčí z tohoto kraje vypomáhají i v okolních krajích, které trpí nedostatkem rozhodčích. Situaci se 

snad stabilizovala i ve Zlínském kraji, který v loňském roce procházel organizační a personální krizí. I 

toto však může být dalším důvodem pro změnu z krajského rozdělení na jiné – lépe fungující.  

ČSH vnímá dlouhodobou kritiku ekonomického systému Xaverius, který se jeví jako zbytečně drahý a 

komplikovaný. Jeho další využívání se bude v nadcházejícím období řešit. 

 

Antonín Martiník (KH Orel Paskov)– dotaz na prezidenta ČSH k plánovanému ustanovení odvolací 

komise ČSH. Bude tato komise s celostátní působností? Je možné podat návrh na člena této komise?  

 

Odpovídá Aleš Pospíšil: Ano, komise je plánována s celostátní působností a je možné podávat návrhy na 

členy komise. Exekutiva tyto návrhy vítá a bude se jimi zabývat. Je nutné, aby navrhovaný člen měl 

právnické vzdělání. 

 

Luděk Novotný (Sokol Ostrava) – dotaz na prezidenta ČSH.  Plánují se změny ve struktuře domácích 

soutěží mužů? Konkrétně rozdělení 1. ligy mužů na Moravu a Čechy. Nepřineslo by to snížení kvality, 

možná naopak. Starší a kvalitnější hráči odmítají jezdit na časově náročné výjezdy a hrají hlavně doma.  
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Odpovídá Aleš Pospíšil:  Exekutiva se této změně nebrání pokud se skutečně potvrdí, že toto kluby 

chtějí. V předcházejících letech se to úplně nepotvrdilo, nepřevažoval jednoznačný názor. Toto 

rozhodnutí se rovněž odvíjí od způsobu nejvyšší soutěže. Opětovně se zvažuje zavedení společné 

soutěže se Slovenskem, zatím však není rozhodnuto. Struktura soutěží by se měla odvíjet od soutěže 

nejvyšší, tato však zatím nemá ustálený formát. Bude předmětem řešení v dalším období. Iniciativa by 

však měla vzejít zejména od klubů, které jsou v tomto interesovány, exekutiva nemá zájem něco 

oddílům nařizovat.  

 

Pavel Bochnia – dotaz na prezidenta ČSH – konference klubů ČSH je plánována na sobotu 20. června 

2015. Na této konferenci se mají schvalovat úpravy legislativy. Není toto pozdě s ohledem na přípravu 

podzimních rozpisů soutěží, které by se měly novými úpravami řídit? 

 

Odpovídá Libor Adámek: Hlavní úpravy legislativy budou diskutovány již na schůzce 2. května v Plzni, 

na konferenci by se pak měly jen schvalovat změny, které již byly prezentovány v Plzni. nemělo by se 

jednat o žádné zásadní úpravy. 

 

Luděk Novotný (Sokol Ostrava): V současných soutěžích nejsou tlaky na postupy a sestupy, u mužů by 

pomohlo rozdělení 1. ligy mužů na moravskou a českou část. Daleké cestování oslabuje výkonnost, 

kvalitní a starší hráči nechtějí trávit celý den na cestách a pak se snižuje kvalita soutěže.   

 

Reaguje Libor Adámek – bude diskutováno na úrovni ČSH, avšak je nutné, aby se aktivně zapojily také 

družstva. Potencionální změna je možná  nejdříve od další sezony, tj. od 2016/2017, neboť nyní je již 

poměrně málo času, navíc Rozpis soutěží upravuje postupy a sestupy družstev podle současné 

struktury soutěže. 

 

Jaromír Friedel (DTJ Polanka): Mnoho klubů v této době řeší změny ve stanovách a úpravy ve 

spolkovém rejstříku dle požadavku nového občanského zákoníku (NOZ). V této souvislosti by jistě 

kluby uvítaly pomoc od ČSH, neboť je obtížné se v této problematice orientovat. 

  

Reaguje Aleš Pospíšil: Tyto záležitosti řeší Liběna Vondráčková jako předsedkyně Legislativně-právní 

komise ČSH. Kluby se na ni mohou písemně obracet, je kompetentní odpovídat na tyto dotazy. 

 

Pavel Bochnia: Kluby, které se přizpůsobují NOZ mohou měnit své názvy. Bude toto ČSH tolerovat, 

budou např. odpuštěny klubům poplatky za hromadnou výměnu RP? 

 

Aleš Pospíšil: ČSH bude maximálně nápomocen při výměnách RP bude nápomocen ČSH. Otázky 

ohledně poplatků je nutné zaslat písemně na ČSH, bude řešit vedení ČSH. 

 

Jaromír Friedel (DTJ Polanka): V souvislosti s novou povinností klubům mít potřebný počet rozhodčích 

navrhuje zrušit individuální členství rozhodčích. Rozhodčí by vždy měli být členy oddílu. Potvrzuje 

skutečnost, že starší hráči nemají zájem jezdit delší trasy na venkovní utkání, celostátní soutěže mimo 

extraligu nejsou žádoucí.  

 

Pavel Bochnia – dotaz na prezidenta ČSH – Jak vypadá situace ohledně dotací pro kluby 

prostřednictvím ČSH? 

 

Odpovídá Aleš Pospíšil – Situace se vyvíjí pozitivním směrem, financí bude o chloupek více než 

v loňském roce.  Byla podepsána nová smlouva se společností Sportinvest, která je výhodnější než 

minulá. Záleží však také na vyhlášených dotačních titulech z MŠMT. Vyzval kluby v tomto směru ke 
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kontaktu s ČSH. Osobně se bude angažovat také prezident ČSH, pokud to bude v jeho silách. Nabízí 

schůzky s představiteli měst či krajů. Informace ke grantům budou dostupné na webových stránkách 

svazu. 

  

Petr Jaroň (TJ Nový Jičín):  Jakým způsobem budou propláceny náklady na rozhodčí v rámci projektu 

Hot-Fire? 

 

Odpovídá Vangelis Simu: Bude postupováno dle Rozpisu soutěží pro PODZIM 2014, ve kterém je proces 

podrobně popsán.  

 

Tomáš Bárta (Sokol Hrabůvka):  Jak budou RHC podporovat rozšiřování členské základy, nejen 

podporu talentované mládeže. Očekávají pomoc od trenérů RHC v rozšiřování členské základny. Kluby 

nemají materiální prostředky ani čas, aby prováděly rozsáhlé náborové činnosti na školách. 

Profesionální trenéři RHC  mají čas tyto činnosti provádět. 

 

Reaguje Libor Adámek:  Peníze určené pro RHC jdou pouze na trenéry a jejich činnosti v rámci RHC. 

V dalších letech se však může situace měnit. RHC nejsou zaměřeny jen na kvalitu a talentované hráče. 

Je snaha o rozšíření členské základny, nejprve rozšířit členskou základu, následně se budou vybírat 

talenty.  

 

Doplňuje Aleš Pospíšil:  Od příštího školního roku budou kolektivní sporty včetně házené zařazeny do 

výuky tělesné výchovy ve školách.  Nyní se čeká se na schválení finančních prostředků, které budou 

následně zamířeny do základních škol na rozvoj házené a členské základny. 

 

Tomáš Bárta (Sokol Hrabůvka): Připomínky k fungování RHC. Semináře nejsou zaměřeny na rozvoj a 

rozšiřování členské základny, ale jsou určeny pouze trenérům a vybraným hráčům. Je třeba 

podporovat rozvoj členské základny. 

  

reaguje Miroslav Bartoň a Martin Strnadel: Podali vysvětlení k fungování RHC, podpoře školních ligy a 

ukázkových hodinách pro školní trenéry. Rovněž se připravuje plán akcí pro mládež, jednotlivé 

ukázkové tréninkové jednotky bude zaštiťovat RHC Frýdek-Místek, a to pro různé kategorie na 

různých místech, Karviná, Frýdek-Místek, Kopřivnice. Plán bude zveřejněn na webových stránkách 

svazu. 

 

Petr Jaroň (TJ Nový Jičín):  Hra mladšího žactva v první polovině utkání – osobní obrana, nesplňuje 

účel, je to spíš hra na honěnou, lepší by bylo zavést obranu 3:3.  Osobní obrana je pro takto malé děti 

velmi složitá.  Dále připomínka k  webovým stránkám MSKH - nejsou dobré, data se špatně zobrazují, 

aktuální kola se nezobrazují na hlavní stránce, neboť jsou stránky špatně nastavené. Aktualizace 

nejsou pravidelné, chtělo by to více aktivity. Poznámka k rozhodčím - dle předsedy KR sice kraj má 54 

rozhodčích, ale pískají pořád ti samí dokola. Na závěr pozvánka na streethandball do Nového Jičína na 

náměstí v sobotu 13. června. Jedná se o první pokus ve spolupráci s DDM Nový Jičín.  

 

Pavel Bochnia: Rovněž pozval všechny účastníky na 21. ročník mezinárodního mládežnického turnaje 

v házené Polanka cup 2015 ve dnech 12.-14. června 2015 v Polance. Ohlasy na nový systém mladšího 

žactva jsou především pozitivní, i když se vyskytnou i negativní připomínky. 

 

Beata Badurová (Sokol Karviná) Vyjádřila spokojenost s novým systémem mladšího žactva, určitě se 

jedná o krok vpřed. Dále poznámka k osobní obraně u minižactva – velmi složitě se dodržuje, hřiště je 

velmi malé a při výškových rozdílech mezi některými hráči je osobní obrana téměř nemožná.  
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Antonín Martiník (KH Orel Paskov): Nový systém mladšího žactva je problematický, lze vykládat 

různými způsoby.  

 

Dušan Adámek: Je nutné, aby rozhodčí řídili utkání v duchu pravidel, nejen podle psaných pravidel, ale 

také v jejich duchu.  

 

Simu Vangelis – dotaz na Petra Jaroně ohledně důvodů, které jej vedly k ukončení působení v Kontrolní 

a revizní komisi ČSH.  

 

reaguje Petr Jaroň – práci v KRK ČSH ukončil z několika důvodů. Nebyl spokojen s reakcemi vedení 

ČSH na podněty KRK, navíc se chtěl více věnovat práci v klubu, neboť členská základna TJ Nový Jičín se 

rozrůstá a vyžaduje více času. 

 

Tomáš Bárta (Sokol Hrabůvka): Nový systém v žákovské lize starších žaček není dobrý. Navrhuje 

návrat k původnímu systému. Dále navrhuje sjednocení dorosteneckých kategorií mladší a starší. Není 

dostatek hráček pro oddělené soutěže mladších dorostenek a starších dorostenek. Podnět na komisi 

mládeže, aby se tímto zabývala. Dotaz k RHC – jakou spolupráci může běžný klub po trenérovi RHC 

požadovat? 

 

odpovídá Miroslav Bartoň – kluby mohou požadovat metodické vedení a pomoc při tréninkových 

jednotkách, samozřejmě po vzájemné dohodě. Kluby se mohou obracet na kteréhokoliv trenéra RHC, 

nejen z RHC pod které regionálně patří. 

 

Tímto byla diskuze ukončena. 

 

ad 12) 

Zpráva návrhové komise včetně rekapitulace usnesení krajské konference 

Panem Simu Vangelisem  byl předložen krajské konferenci návrh na usnesení, které bylo po doplnění 

schváleno. Usnesení je pevnou součástí tohoto zápisu. 

 

Na závěr jednání krajské konference poděkoval předseda exekutivy MSKSH pan Pavel Bochnia za 

aktivní přístup všech zúčastněných, jak delegátů, členů exekutivy a hostů k tomuto jednání a popřál 

všem hodně zdaru v jejich činnosti. 

 

 

Zapsal: 

Tomáš Petruška 

 

 

Pavel   B o ch n i a  , v.r. 

předseda exekutivy MSKSH 

 

 

Příloha: 

usnesení z krajské konference 

zprávy jednotlivých předsedů komisí  
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Usnesení 

z jednání konference Moravskoslezského krajského svazu házené, 

konaného dne 21. dubna 2015 v Polance n. O. 

 

A. Bere na vědomí: 
 
1. Volbu pracovního předsednictva ve složení: 
Pavel Bochnia, Jiří Štefek, Vangelis Simu, Martin Strnadel, Aleš Pospíšil 
 
2. Volbu mandátové komise ve složení: 
předseda  Martin Strnadel za stávající exekutivu 
členové  Antonín Martiník  KH Orel Paskov 
   Petr Mácha  Sokol Krmelín 
 
3. Volbu návrhové komise ve složení: 
předseda:  Vangelis Simu  za stávající exekutivu 
členové  Čestmír Kořínek SKP F-M 
   Jaroslav Maciolek HC Ostrava 
 
 
 
B. Schvaluje: 
 
1. Zprávu o činnosti MSKSH za období 2014, přednesenou předsedou exekutivy panem Pavlem 
Bochniou a doplněnou o zprávy předsedů jednotlivých odborných komisí. 
2. Zprávu o výsledku hospodaření MSKSH za období roku 2014. 
 
 

 
C. Ukládá: 
1. Delegátům konference MSKSH informovat v oddílech a klubech o závěrech konference MSKSH. 
T: ihned 
Z: delegáti konference 
 
2. Exekutivě MSKSH projednat všechny diskusní příspěvky na svém nejbližším zasedání. 
T: 26. 5. 2015 
Z: předseda exekutivy 
 
 
V Ostravě dne 21. 4. 2015 
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Informace o činnosti disciplinární komise v roce 2014 a od začátku letošního roku 

 

1.  DK MS KSH pracovala ve složení : 

 F. Fiedler  - předseda komise 

 B. Tvarůžek    - člen komise 

     

2. DK se scházela podle potřeby, obvykle ve čtvrtek od 15 hodin a řešila provinění účastníků   

mistrovských utkání. Členové DK se jednání zúčastňovali podle svých osobních případně  

pracovních podmínek a povinností. 

 

3. DK se ve své činnosti řídila a i nadále řídí platnými předpisy v této oblasti, především 

Disciplinárním řádem, Sazebníkem trestů, Soutěžním řádem, Pravidly házené a Rozpisem 

soutěží 

 

4. V průběhu jarní části mistrovských soutěží ročníku 2013/2014 vydala DK celkem 18 rozhodnutí, 

v nichž byl provinilci udělen nějaký trest nebo pokuta. 

 Z tohoto počtu bylo : 

 a) 11 rozhodnutí o udělení pokuty za pochybení oddílů ( odhlášení družstva ze soutěže, 

nedostavení se družstva k mistrovskému turnaji, neplnění licenční politiky v případě neúčasti 

trenéra na mistrovském utkání ) – pokuty ve výši 6 900,- Kč celkem 

 b) 2 rozhodnutí -  nepodmíněné ZVF rozhodčího – nedostatečná kontrola zápisu o utkání a 

zavinění kontumace utkání 

 c) 3 rozhodnutí – ZZČ hráče s podmíněným odložením trestu 

 d) 1 rozhodnutí – ZVF OVD s podmíněným odložením trestu 

 e) 1 rozhodnutí o odebrání 2 soutěžních bodů v soutěžním ročníku 2014/2015 MSL mužů po 

předchozím písemném upozornění – nepředložení dokladu o úhradě poplatku za projednání 

disciplinárního provinění 

 

5.  V průběhu podzimní části mistrovských soutěží ročníku 2014/2015 vydala DK celkem 5 

rozhodnutí, z toho : 

 a) 4 rozhodnutí o udělení pokuty oddílům –  odhlášení družstva ze soutěže, nedostavení se 

k mistrovskému turnaji, nedostatečné zajištění turnaje  – pokuty ve výši 2 000,- Kč celkem 

 b) 1 rozhodnutí funkcionáři družstva – trenérovi - ZVF všech nepodmíněně na 6 týdnů  

 

6. V letošním roce vydala DK zatím 2 rozhodnutí o udělení pokuty oddílům za neúčast družstva na 

turnaji a nezajištění utkání podle SŘH  – pokuty celkem ve výši 1 000.- Kč. 

 

7. Na závěr bych chtěl poděkovat svému kolegovi – členu komise, všem členům exekutivy, s nimiž 

jsme měli možnost spolupracovat, naší sekretářce paní Hloušové a od nového soutěžního ročníku 

panu T. Petruškovi za perfektní spolupráci. Nesmím zapomenout také poděkovat 

administrátorovi webových stránek svazu p. Fukalovi.  

 

Zpracoval: F. Fiedler, předseda DK MS KSH Ostrava 

 

V Zubří dne 9. dubna 2015 
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ZPRÁVA O ČINNOSTI KOMISE ROZHODČÍCH MSKSH ZA ROK 2014 
 
Komise rozhodčích pracovala v roce 2014 ve složení Vangelis Simu, Tomáš Petruška, Martin Kosa. 
 
Činnost komise rozhodčích spočívala především v plnění jejich programových úkolů, tedy 
obsazování soutěžních i nesoutěžních utkáních rozhodčími, podílení se na přípravě rozpisů soutěží, 
vzdělávání rozhodčích, organizace seminářů a školení, koncepční sledování mladých rozhodčích. 
 
V uplynulém období se krajská KR nescházela osobně, téměř všechny záležitosti byly řešeny 
komunikací per rollam, tedy především e-mailovou korespondencí. KR považuje tuto formu 
komunikace za dostačující, především šetří čas a také svazové finanční prostředky.  
 
V roce 2014 bylo v soutěžích MSKSH provedeno několik desítek náhradních delegací. Co se týče 
náhradních delegací, těch bylo to oproti roku 2013 přibližně stejně množství. Zde bych jen chtěl 
připomenout, že krajská KR se podílela rovněž na obsazování soutěží ČSH a to od 2. ligy níže, 
včetně nejvyšších dorosteneckých soutěží s územní příslušností našeho kraje.  
 
KR rovněž konstatuje, že při zvýšeném počtu utkání hraných ve všední dny, jak kluby a oddíly 
v poslední době začínají preferovat, vzniká problém s obsazováním rozhodčími. KR spatřuje takto 
přesouvaná utkání jako problematická hned z několika důvodů. Důvody úbytku tréninkových 
jednotek a podobných úvah patří výlučně do hodnocení příslušných komisí, nicméně problém 
v obsazení rozhodčími je akutní. Může se totiž jednoduše stát, že KR nebude moct obsadit 
mistrovské soutěže. Proto je KR jasně pro zachování termínů tak, jak je stanoví SŘH – tedy hracími 
dny sobota a neděle. 
 
V oblasti vzdělávání komise rozhodčích vyškolila ve dnech 25. - 26. 1. 2014 ve spolupráci s ČSH 
v rámci Projektu pro získávání nových rozhodčích v našem kraji 9 nových rozhodčích na lednovém 
školení v Kopřivnici, které bylo současně seminářem krajských rozhodčích neúčastnících se soutěží 
ČSH. Noví rozhodčí se již v jarní části soutěžního ročníku plně zapojili do řízení utkání. Tito rozhodčí 
získali dočasnou licenci C, kterou dokončili v prosinci 2014 opět v Kopřivnici a získali tak 
plnohodnotnou licenci C. V rámci prosincového doškolení C proběhl rovněž seminář krajských 
rozhodčích.  
 
Nově v lednu letošního roku proběhlo školení nově licence D, úspěšně absolvovalo opět 9 nových 
rozhodčích, kteří se zapojili do soutěží a pískají. Celkový počet aktivních rozhodčích v našem kraji je 
v současnosti 54. Je to nejvyšší počet rozhodčích ze všech krajů v České republice.  
 
Důležitou písemnou informaci o budoucím povinném počtu aktivních rozhodčích podle jejich 
licence a soutěže, kterou klub hraje, vydala KR přípisem všem klubům MSKSH. Proto, aby kluby 
neplatily pokuty, je nutné zajistit potřebný počet rozhodčích pro daný klub. Podmínky a 
vyhodnocovací kritéria již řeší Exekutiva ČSH. V případě, že kluby dodají případné nové uchazeče 
licence D, je KR připravena zorganizovat školení rozhodčích licence D i mimo plánovaný zimní 
termín, tedy kdykoliv během soutěžního ročníku.  
 
KR navrhla v roce 2014 STK k udělení pokuty rozhodčím za mírné delikty, které nebylo nutné 
předávat k disciplinárnímu řízení - celkem v 9 případech a ve finančním objemu celkem za 1800 Kč.  
 
V rámci zlepšení komunikace mezi KR a kluby, po předchozích žádostech některých zástupců 
klubů, přistoupila KR k vypsání podmínek pro tzv. vetace rozhodčích. V podmínkách byla stanovena 



 10 

jasná pravidla pro případné vyslovení neakceptace daného rozhodčího pro soutěže MSKSH. Ačkoliv 
si KR myslí, že v soutěžích organizovaných a řízených našim krajským svazem, by se tento 
instrument neměl vůbec nacházet, tak vyhověla žádostem některých oddílů a vetace zavedla. Tuto 
možnost vetace využil pouze jeden oddíl v celém MSKSH. Proto pro nový soutěžní ročník nebude 
KR znovu tento instrument zavádět, loňský ročník bere KR jako pilotní, ve kterém se prokázalo, že 
zavádět vetaci rozhodčích na úrovni převážně žákovských soutěžích nemá opodstatnění. 
 
Na závěr děkuji členům komise rozhodčích za spolupráci. 
 
 
V Ostravě, 21. 4. 2015 
 
 
        Vangelis Simu 
             předseda komise rozhodčích MSKSH 
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Zpráva STK 

 

V průběhu  uběhlého roku probíhajícího volebního období došlo v soutěžích, které řídí sportovní 

komise Moravskoslezského kraje k několika zásadním změnám. Po loňské jarní části ročníku 2013-

2014 skončily v našem kraji kategorie, které byly hodně let aktivní a byly jedny z mála vůbec  

v celém Česku. Byly to kategorie žen a dorostu. V současném ročníku 2014-2015 již nebylo možné 

tyto kategorie obsadit. Tento jev může být velkým varováním  při klesající základně pro 

perspektivu tohoto sportu. Další změnou v právě probíhajícím ročníku byl ve spolupráci s komisí 

mládeže uveden nový hrací model pro kategorii mladšího žactva. Tato novinka, jediná v republice, 

měla  v počátku své realizace některé dětské nemoci, ale postupně si všechna družstva osvojila 

zásady a pravidla této změny. Po skončení ročníku se provede vyhodnocení a případné i Vaše 

připomínky určí další vývoj v této kategorii. 

 

Ostatní kategorie probíhají standartně a  téměř bez problémů. Pokud nějaké vzniknou nebo jsou 

ve zprávě rozhodčího jsou  po vyhodnocení komise předávané DK. Po skončení soutěžního ročníku 

bude kromě pořadí vyhodnocena  i licenční politika  a hlášení změn utkání. Od dalšího soutěžního 

ročníku 2015-2016 bude v soutěžích MSKSH zrušen hlášenkový systém. Všechna družstva budou 

povinna nahlásit přesný termín konání svých mistrovských utkání. Následné změny budou již 

s poplatkem. Postup bude stejný jako u soutěží řízených ČSH pokud nedojde k interní mu dodatku. 

V kategorii mini je dlouhodobě již zaveden turnajový systém na který nebyly za celou dobu vážné 

připomínky ke změně. Jen v poslední dobou se objevuje na turnajích myšlenka, prozatím bez 

písemného podkladu, zda-li by se nezkusilo hrát turnajově na podzim 4+1 a na jaře 6+1. Snad do 

uzavření přihlášek, které budou pravděpodobně do 6.června 2015 bude již jasno. Zároveň se touto 

formou chci omluvit oddílům, za brzký termín termínů pro letošní jaro, kdy dle ohlasů to způsobilo 

zmatek v některých oddílech. 

 

Závěrem bych chtěl ocenit aktivní spolupráci svých kolegů ve sportovní komisi a to p. Martiníka 

Antonína, který řídí kategorii mužů , p. Mohylu  Radka - řídí mladší žactvo a p. Fukalu Přemka, 

který řídí starší žactvo a zároveň je administrátorem našich stránek. 

 

 

 

Jiří Štefek-předseda STK MS KSH 
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Zpráva o činnosti trenérsko - metodické komise při MSKSH 

za uplynulý rok, tj. rok 2014 
 

Tato komise úzce spolupracuje s komisí mládeže a jejím hlavním úkolem je dbát na licenční politiku 

trenérů, jejich následné doškolování a dle zájmu školení nových trenérů licence „C“. Jen 

připomínám, že po stížnosti na neplnění stanov p. Jaroněm Petrem a následném mém odstoupení 

již nejsem členem této exekutivy, ale byl jsem jí pověřen, do doby nových voleb, nadále pracovat 

v této oblasti, a to hlavně na plánování a poté realizaci projektů ČSH doškolování a školení trenérů 

v naší oblasti.  

 

V roce 2014 jsme uspořádali v našem regionu doškolení trenérů, které proběhlo 31.8.2014 

v Kopřivnici. Tohoto doškolení se zúčastnilo celkem  33   trenérů, z toho  16  z jiných krajů. 

Dále jsme se spolupodíleli na školení trenérů licence „B“ (formou lektorské činnosti). I zde jsme 

měli trenéry z našeho kraje. 

 

V roce 2014, který tady právě hodnotíme,  jsme  uspořádali  školení nových trenérů licence „C“ a 

to v termínech 20.-22.6. a 27.-29.6.2014 v Kopřivnici. Tohoto školení se nakonec zúčastnilo a po 

proškolení úspěšně složilo závěrečné zkoušky + výstup na tréninkové jednotce a tím získalo licenci 

trenéra „C“ celkem   25  trenérů z toho 4 mimo náš region. 

 

Dále se již jako pravidelně chystáme doškolení trenérů a to opět v srpnovém termínu a to 

30.8.2015 (neděle) v Kopřivnici. I zde platí jediné pravidlo uskutečnění této akce,  a to je počet 

přihlášených. Cena tohoto doškolení bude stejná jako v loňském roce a to 150.-Kč pro trenéry 

našeho kraje a 250.- Kč, pro ostatní. Tyto informace budou včas uvedeny na webových stránkách. 

Termín přihlášek na toto doškolení bude do 10.8.2015. 

 

Chtěl bych touto cestou poděkovat i lektorům našeho kraje a blízkého okolí, kteří se zapojili do 

doškolovacích akcí a to pánům Krejčímu, Kekrtovi, Hudečkovi, Mikovi, Simovi a Vávrovi a také 

lektorům z první pomoci a prevence úrazů. Někteří z nich organizovali nebo se spolupodíleli i na 

školeních a doškolovacích kurzech v jiných oblastech. 

 

Dále určitě víte, že se chystá školení licence „B“, které letos pořádá opět Morava a to Olomouc, 

hlavní vedoucí je p. Krejčí Lubomír, které se skládá z teoretické  a praktické části a závěrečných 

zkoušek. Na toto školení mají naši trenéři licence „C“ stále šanci se ještě přihlásit, protože další 

béčko bude až za dva roky a to v Čechách. 

 

Děkuji Vám za pozornost a jsem Vám k dispozici k zodpovězení Vašich možných dotazů. 

 

Miroslav Bartoň – TMK Ostrava 

 


